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Den 27. marts 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1029 (MOF alm. del) stillet 9. marts efter ønske fra Per 

Larsen (K). 

Spørgsmål nr. 1029 

”Hvad mener ministeren om forslaget om at omlægge afgifterne således, at spildevandsselskaberne 

også skal betale afgift af overløbsvand, der sendes direkte og urenset i vandløbene, og ikke kun af de 

næringsstoffer, der er tilbage i spildevandet, når det rensede vand sendes tilbage i vandmiljøet? Der 

henvises til artiklen "Direktør vil have afgifter på urenset spildevand", TVsyd.dk, den 6. marts 2021.?” 

Svar 

Det er ministeriets vurdering, at det vil kræve en øget viden om udledningen fra det enkelte overløb fx 

via flowmålinger, hvis der skal være en afgift på overløb. Undersøgelser viser, at der er betydelige 

omkostninger (ca. 240 mio. kr. årligt) forbundet med at sætte krav om flow-målinger ved alle overløb. 

Regeringen har på nuværende tidspunkt ikke taget stilling til, hvorvidt der skal ske en større 

anvendelse af flow-målinger ved overløb.  

 

Jeg har gennemført en række projekter, der i øvrigt skal forbedre datagrundlaget ved overløb:  

 

 Opdateret PULS-databasen hvor kommunerne indberetter overløb i  

 Gennemført en undersøgelse for at nedbringe usikkerheden på data om overløb gennem bedre 

modeller og målinger  

 Ændret spildevandsbekendtgørelsen så kommunerne er endnu stærkere forpligtet til at 

indberette data end tidligere 

 Forbedret datagrundlag for næste generations vandplaner ved at lave ekstra 

faunaklassevurderinger og besigtigelser ved overløb 
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